
 
ACTE PLE EXTRAORDINARI  
DATA 15   DESEMBRE  DE 2004 
HORA  8 DEL VESPRE 

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lm. Alcaldessa 

Montse Gatell Pérez 

- Gemma Perich Vidal    
- Joan Roura Umbert 
- Cèsar Galvan Romero  
- Núria Juncadella Roig 
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella 
- Xavier Romance Vilardell    
- Antònia Pèrez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Gimenez Renom 
- José Eduardo González Navas 
- Jordi Carcolé García 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullas 
- F. Xavier García García 
 
- Juli Boadella Vergés 
     Secretari 

 
  
  1.- Aprovació Pressupost General de la               
       Corporació per a l’any 2005 i plantilla  
       de personal. 
 
    
   
 

- Francesc Aragon 
 Interventor 
 
- EXCUSA L’ABSÈNCIA 
- Sandra Roig Garay 

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament 
Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del 
dia. 
 
 1.-  APROVACIÓ PRESSUPOST GENERAL DE LA CORPORACIÓ PER A L’ANY 2005 I   
                  PLANTILLA DE PERSONAL. 
 
ATÈS l'article 149 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, i 
l'article 18 del Reial Decret 500/90, de 20 d'abril, que desenvolupa el capítol primer del Títol sisè 
de la Llei 39/88, de 28 de desembre, i una vegada acomplerts els requisits legals que hi resulten, 
amb la realització dels documents necessaris i els informes preceptius. 
ATÈS que els articles 90 de la Llei 7/1995, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, 
126 i 127 del Reial Decret legislatiu 871/1986, de 18 d’abril, determinen que les Corporacions 
locals aprovaran anyalment en ocasió del pressupost, la plantilla de personal que comprendrà tots 
els llocs de treballs degudament classificats, reservats a funcionaris i a personal laboral i eventual 
i que els articles 126 i 127 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, contenen els 



principis informadors per a l’elaboració de les Plantilles així com el procediment per a la seva 
aprovació. 
Es presenta al Ple de la Corporació el Pressupost General únic per a l'exercici del 2005, la plantilla 
de la Corporació i les bases d'execució, per tal que, segons el procediment legal, siguin aprovats, 
segons els següents  
ACORDS:  
PRIMER.- Aprovar inicialment el Pressupost general per a l'exercici de l’any 2005, amb una 
previsió d'ingressos i de despeses de 27.511.850,00€.-(VINT-I-SET MILIONS CINC-CENTS ONZE 
MIL VUIT-CENTS CINQUANTA) €, que desglossat per capítols ofereix el següent detall: 
DESPESES 

CAPÍTOL CONCEPTE IMPORT 
   a) Operacions corrents 
1 DESPESES DE PERSONAL 6.355.250,00
2 COMPRA DE BÉNS I SERVEIS 8.412.550,00
3 INTERESSOS  364.400,00
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 755.700,00
 b) Operacions de capital 
6 INVERSIONS 10.148.450,00
7 TRANSFERÈNCIES 120.000,00

9 
VARIACIÓ DE PASSIUS 
FINANCERS 1.355.500,00

  TOTAL PRESSUPOST 27.511.850,00
INGRESSOS 
 

CAPÍTOL CONCEPTE IMPORT 
   a) Operacions corrents   
1 IMPOSTOS DIRECTES 7.124.200,00
2 IMPOSTOS INDIRECTES 1.240.000,00
3 TAXES I ALTRES IMPOSTOS 8.087.800,00
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 4.583.200,00
5 INGRESSOS PATRIMONIALS 62.000,00
 b) Operacions de capital 

6 ALIENACIÓ D’INVERSIONS 1.549.000,00
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 1.771.459,00
9 PASSIUS FINANCERS 3.094.191,00
  TOTAL PRESSUPOST 27.511.850,00

      
 
 
SEGON.- Aprovar, juntament, les Bases d'execució de l’indicat pressupost, així com les 
modificacions del pla quadriennal d’inversions. 
TERCER.- Aprovar la plantilla de personal d’aquest Ajuntament per a l’any 2005 que es conté en la 
documentació annexa a aquest dictamen i que forma part del mateix, comprenent el detall d’aquesta 
plantilla, els següents apartats: 

A) Places de funcionaris de carrera, classificades en escales i sots-escales. 
B) Plaça de funcionari de caire eventual. 
C) Llocs de treball subjectes a la legislació laboral. 



QUART.- Exposar-ho al públic durant quinze dies hàbils a l'efecte que els interessats puguin 
examinar-lo i formular-hi les al·legacions que tinguin per convenients davant del Ple de l'Ajuntament. 
En el cas que no es presenti cap en aquest termini es considerarà aprovat definitivament sense 
necessitat de nou pronunciament. En aquest cas exposar-ho al públic de forma definitiva amb el 
resum per capítols, juntament amb la plantilla de personal de la Corporació i trametre còpia del 
pressupost i de la plantilla a l’Administració de l’estat i a la Generalitat de Catalunya. 
L’Alcaldessa  intervé tot dient que l’Equip de Govern presenta uns pressupostos que han estat 
treballats,  en primera instància des de la intervenció municipal,  en segona instància des de cada 
una de les Regidories i departaments, amb els regidors corresponents i els seus tècnics que han fet 
les propostes que creien més convenients per a la continuació del desenvolupament de l’acció de 
govern. Aquests pressupostos han estat debatuts abastament amb la majoria dels membres de 
l’oposició tenint la documentació necessària al seu abast. Abans d’entrar en matèria del que és 
l’explicació del pressupostos per aquest any 2005, faré dues matisacions, primera l’excusa de la 
regidora del Partit Popular i segona, segons acord de la junta de portaveus que s’ha realitzat i a 
petició del grup municipal socialista, tot i fer l’explicació del pressupostos conjunta, votarem 
separadament la plantilla i per altra banda el pressupost. 
Entrant ja en matèria, l’increment del pressupost total respecte al 2004, i que es proposa per aquest 
any 2005 és d’un 13’84 %, passant de 24.171.650 €, l’any 2004, a 27.511.850 per a l’any 2005, 
l’increment de la  despesa corrent és d’11’25 €. Explicarem les diferents parts de que consta aquest 
pressupost. El primer lloc els ingressos, i suposen per aquest any 2005 un increment raonable en 
relació als previstos per a l’any 2004 i aquest increment obeeix bàsicament a dos criteris,  per una 
banda l’actualització del preu de les taxes, els impostos i els preus públics, mitjançant la modificació 
de les ordenances municipals realitzades en l’anterior Ple; i per altra  banda l’augment de l’activitat i 
la població del municipi bàsicament per la consolidació gradual de les zones de creixement urbà, tant 
residencial com industrial, és preveu un augment per sobre del 10% en l’IBI, per l’alta de noves 
edificacions. Pel que fa a l’IAE, que és un altre dels impostos importants que s’han de tenir en 
compte en els ingressos, es preveu una xifra ajustada a la liquidació de l’exercici de 2004, i per tant 
és planteja una gran reducció dels ingressos pel que fa a l’IAE. Sabeu que des de la modificació de la 
Llei en la qual quedaven exemptes les persones físiques i la majoria de les petites i mitjanes 
empreses, el còmput total d’ingressos pel que fa a l’IAE s’ha reduït d’una manera important. A aquest 
efectes s’ha previst una partida al capítol 4 que és el que corresponen  a les transferències de l’Estat 
per aplicar la transferència d’ingressos ocasionada a partir d’aquestes exempcions dels subjectes 
passius de persones físiques i de petites empreses. Es preveu també, un increment de l’impost sobre 
construccions a base al manteniment de l’activitat urbanística del municipi, i paral·lelament un 
increment dels terrenys de naturalesa urbana ,atesa la previsible activitat urbanitzadora bàsicament 
del desenvolupament del polígon de Can Bages. 
Quins canvis hi ha en aquest pressupost d’ingressos?. S’ha efectuat un desglossament de diferents 
partides d’ingressos que fins ara estaven en una partida anomenada d’imprevistos, per tant s’ha 
creat una partida per a taxes i una altra per a preus públics. Per altra banda s’ha revisat l’enumeració 
dels conceptes pressupostaris corresponents a preus públics i taxes per l’ocupació del domini públic 
o per prestació de serveis. El que hem fet en aquest punt és bàsicament adequar a la normativa la 
numeració de les partides. Altres noves partides en el pressupost d’ingressos són la del projecte 
lúdico esportiu de les festes de Nadal que tenen com a eix central i per tant com a previsió 
d’ingressos centrals, la pista de gel que s’ha ubicat a l’espai Tolrà, els ingressos per les 
indemnitzacions i incidències del domini públic, la llicència de taxi adaptat que es preveu adjudicar 
durant aquest any 2005 i les noves aportacions de canons per concursos a realitzar en aquest 
exercici. De tota manera la previsió dels ingressos s’ha d’embarcar necessàriament dins de la 
situació macro econòmica actual  i amb això hem de dir diverses coses, hi ha una certa  incertesa per 
l’efecte de la pujada del preu del petroli, com ja sabem, i les tensions inflacionistes  de la zona euro, 
tot i la important apreciació de la moneda europea davant del dòlar, no sabem ben bé que ens 



espera,  si hi pot haver una reducció del tipus d’interès, per exemple, ni tampoc podem prevenir quina 
serà la dinàmica que s’imposarà, o bé la del creixement sostingut o bé la d’una aturada significativa 
de l’activitat. Per tant, analitzem localment els interessos municipals per tenir una referència més 
local. Existeix una clara tendència al creixement, tant de subjectes passius com d’activitat que pot 
donar com a resultat un creixement important dels ingressos municipals, tal i com es dibuixa en 
l’actual pressupost.  
Pel que fa a les despeses, les ordinàries per a l’exercici 2005, responen a l’aplicació del Pla d’Acció 
Municipal 2004-2007, aprovat per aquest Equip de govern, Convergència i Unió  i Esquerra 
Republicana de Catalunya, i a la programació establerta per les Regidories corresponents, s’han 
observat les necessitats dels diferents departaments, les prioritats que marcaven, entenen que 
sempre és possible la millora amb una major aportació de diners, de tota manera durant l’exercici 
s’analitzaran les possibles desviacions que es puguin donar i que es concretaran en les 
modificacions pressupostàries que siguin necessàries i pertinents, un pressupost ha de ser un 
document prou obert i flexible i no podem atendre’s exclusivament al que aprovem avui, ja que hem 
de tenir l’habilitat suficient per modificar allò que faci falta segons es vagi desenvolupant l’exercici, 
tant a nivell d’execució dels nostres plans com a nivell també econòmic. Els pressupostos s’han 
treballat a partir de la documentació aportada per la Intervenció municipal i amb les propostes fetes 
pels regidors i tècnics de cada àrea, amb una voluntat no incrementalista, això és molt important, sinó 
més aviat de justificació i contenció de la despesa corrent, sense obviar la quantitat i la qualitat dels 
serveis que hem de posar a l’abast dels ciutadans, aquest és per tant un pressupost treballat i 
explicat, en diverses comissions informatives als membres del grup de l’oposició. 
Quines són les concrecions de les despeses; s’incrementa el capítol de personal d’acord amb 
l’ampliació de llocs de treball, cobrint les places que teníem previstes segons l’organigrama que vam 
presentar en el seu moment i també en relació a l’organigrama que es va presentar en el Pla d’Acció 
Municipal 2004-2007, hi ha per tant una sèrie de places previstes per  cobrir aquest any, i la resta de 
modificacions de la plantilla responen a l’adequació de la plantilla a aquest organigrama , i responen 
bàsicament als ajustos dels sous d’alguns treballadors o bé als ajustos en la categoria, també 
d’alguns d’aquests treballadors que passen d’una categoria a una altra o a desenvolupar funcions 
diferents a les que tenien fins el dia d’avui, de tota manera, les places que volem destacar de la 
plantilla són la d’un tècnic auxiliar per inspecció de tributs, la d’un Sergent de la Policia Local i la de 
dos Educadors Socials, per desenvolupar els nous projectes de política social que tenim previstos 
per aquest any 2005. Pel que fa als diferents àmbits de treball destacarem bàsicament les grans 
línies prioritzades en el Pla d’Acció i en les que aquests pressupostos doten de més recursos i que 
són les següents: en primer lloc i pel que fa referència a polítiques socials, el pressupost global de 
totes les accions de govern destinades a les polítiques socials representa un 32% del pressupost 
ordinari, amb un total de 5.120.750 €, d’aquests poc més de 200.000 € estaran destinats als 
projectes d’infància, adolescència i joventut i dins d’aquests 200.000 €, no s’inclouen totes les 
despeses de joventut  o despeses d’infància, sinó que són uns projectes transversals destinats a 
aquestes edats (0 a 30 anys), amb unes necessitats especials i concretades a més a més aquestes 
despeses amb uns projectes molt concrets. En el seu moment, l’Equip de govern ja va explicar que 
prioritzava aquestes franges d’edat, pel que fa a les polítiques socials, i aquesta determinació va tenir 
la seva primera concreció amb el nomenament d’una tècnica municipal coordinadora dels projectes 
d’infància, adolescència i joventut, el que fem ara és dotar de recursos aquesta línia d’actuació. 
D’aquests projectes destacarem el “Tria” que és un projecte d’atenció soció educativa d’infants i 
joves, de 8 a 16 anys,  amb necessitats especials; el projecte “Transició escola treball”, destinat a 
joves entre 15 i 16 anys, amb dificultats d’integració escolar i el “Pla d’Educatiu Local”, que contempla 
activitats d’adreçades bàsicament al foment del civisme, a més es preveu la incorporació d’un nou 
educador social de carrer per dur a terme aquests projectes. Pel que fa als diferents projectes de 
política social destacar l’augment del 37’46 € en seguretat ciutadana, que representa un 6’25 per cent  
del pressupost ordinari amb un total de gairebé un milió d’euros. Aquesta despesa es concreta amb 



la creació d’una unitat de tràmits administratius i mitjançant la promoció interna de creació d’una 
plaça de segon sergent de la Policia Local, que s’encarregarà de l’organització interna de la Plantilla i 
de dirigir aquesta unitat d’administració que ha d’estar dotada del personal necessari. En realitat el 
que estem fent és començar a treballar per aconseguir, amb el temps,  l’organigrama més òptim pel 
que fa a seguretat ciutadana i dins de la Policia Local, per una població de més de 20.000 habitants.  
La segona línia que prioritzem és la de gestió de la neteja viària i dels residus, s’augmenta el 
pressupost en un 39,18% significant un 13’55 € del pressupost ordinari, en números totals es passa 
d’una despesa d’1.100.000 € a 1.600.000 € per a la conservació de la neteja de la via pública. Hem 
de dir que aquesta ha estat una demanda reiterada de molts ciutadans de Castellar a través de les 
eines de participació que tenen al seu abast , en la concreció de les accions que es duran a terme 
amb aquest augment hem de diferenciar entre aquestes dues parts; la recollida d’escombraries i la 
neteja viària, pel que fa a la recollida d’escombraries la despesa pel 2005 serà de 862.000 €, 
destacar la implantació de 20 noves àrees d’ubicació de contenidors, també s’incrementarà la 
freqüència de pas de la recollida selectiva. Pel que fa a la neteja viària es passa de 432.000 € a 
715.000 € durant l’any 2005, i això permetrà la incorporació de nova maquinària i de nou personal.  
Com que estem convençuts que la neteja de la via pública no és només una qüestió de diners, sinó 
de civisme, destinarem recursos a campanyes de sensibilització posant un enfasi especial en la 
campanya de recollida d’excrements d’animals a la via pública: La tercera línia que prioritzem té a 
veure amb el servei d’atenció al ciutadà, la societat del coneixement i les noves tecnologies, ja vam 
dir en el seu moment que ens semblava que era important que l’Ajuntament no pedrers el tren de la 
societat del coneixement de les noves tecnologies, de la implantació de nous sistemes per tal de 
facilitar sobretot el tràmit dels processos administratius per part dels ciutadans. Malgrat que el 
pressupost d’aquesta àrea s’observa dins del pressupost d’inversions en fem esment en aquest punt 
ja que completa les tres línies prioritàries que es proposen en el Pla d’Acció Municipal. Hi ha una 
modificació a l’alça en aquesta inversió del projecte de la societat del coneixement en una quantitat 
total de 225.000 € per a l’any 2005 i que recull bàsicament una adaptació tecnològica de l’Ajuntament 
per adequar-lo a les noves necessitats de la ciutadania. Ja hem manifestat en diverses ocasions la 
importància de modernitzar i millorar l’atenció al ciutadà que es fa des de l’Ajuntament, en aquest 
sentit i tal com s’anunciava en el PAM, s’ha posat en marxa un estudi sobre telefonia, un projecte de 
modernització del servei d’atenció al ciutadà i el Pla director de la  societat del coneixement. Per a 
realitzar totes aquestes tasques s’han estructurat dos nous departaments dins l’organització de 
l’Ajuntament i que són el departament d’organització i el de societat del coneixement i sistemes. 
Pel que fa a les inversions aquest serà el segon exercici en el que apareix la previsió de la inversió a 
realitzar dins del pressupost. La despesa total prevista per a les inversions del 2005 és del 
10.268.000 €, que representen un 37’32 € del pressupost total, pel que fa al finançament de les 
inversions, disposem de diferents fonts (crèdits i subvencions o aportacions d’altres entitats i del 
mateix Govern de la Generalitat i de l’Estat). 
Cal remarcar que la planificació projectada  d’execució quadriennal observa una execució positiva, i 
això jo podrem constatar en la valoració del PAM que es farà a principis d’any. La majoria dels 
projectes plurianuals es troben iniciats i la seva execució s’adaptarà als terminis d’aquest  mandat. La 
previsió per aquest any 2005 és: l’inici de les obres de remodelació de la Plaça Major, la remodelació 
del Casino del Racó, seguiment del projecte d’acabament de l’Espai Tolrà, la construcció del tanatori 
i l’ampliació del centre de serveis. Per suposat cal comptar amb l’acabament de les obres iniciades i 
de totes les inversions previstes i que representen una continuïtat en l’acció de govern. 
Com a conclusió dir que el pressupost general per a l’exercici 2005 significa un nou impuls al PAM 
2004-2007, endegar per Esquerra Republicana i Convergència i Unió, durant el present exercici, 
entenem que cal analitzar i sospesar adequadament les necessitats a cada exercici des de les 
respectives àrees per tal d’establir les accions concretes, que és el que hem de fer cada any, i 
sempre en funció d’aquest PAM, que serveis de referència i troba la seva concreció en aquests 
pressupostos. Aquest és un pressupost abastament treballat i que intenta donar resposta a les 



demandes i a les  necessitats de la nostra població, intentant contenir al màxim la despesa, però 
sense deixar cap buit en les necessitats dels ciutadans. 
Intervé el Sr. Jordi Permanyer per ERC, passa a fer una explicació acurada del capítol de 
despeses, per Regidories i tot el tema d’inversions, d’acord amb el següent detall:: 
- personal 23’01 % del pressupost, - compra de bens i serveis 30,06 %, - interessos 1,03 %, 
- subvencions i transferències corrents 2,07 %, - inversions 36,09 %, - transferències de capital 
0,4 %, i – amortitzacions de crèdits 5% . 
Referent a les despeses per Regidories: Governació 3,07 %, Urbanisme 19.09 %, Ensenyament 
2,07 %, Sanitat 0,08 %, Medi Ambient 6’1 %, Esports 2,4 %, Hisenda 7,6 %, Benestar Social 2,5 
% Administració General 15,5%, Promoció Econòmica, 3’4 %, Ràdio i Mitjans de Comunicació 
2%, Via Pública 29,3 %, Joventut  0,6 %, Cultura i Lleure 3,2 % i Cooperació 0,3 %, del 
pressupost.     
A continuació fa un detall dels capítols, tot fent menció, a títol d’exemple d’alguns d’ells. També fa 
menció de les inversions externes, tot i que no estan finançades per l’Ajuntament, tenen una 
incidència molt important i que són: Parc natural de Sant Llorenç 30.000 €, la 2a fase del CEIP 
Joan Blanquer 2.128.000 €, IES Puig de la Creu, acabament, 15.000 €, segona depuradora 
900.000 €, canonada de bombament d’una estació de bombament 51.000 €, i la connexió de la 
xarxa Ter Llobregat de subministrament d’aigua 1.000.000 €.  
Per acabar, diu que aquest pressupost s’ha elaborat comptant i tenint en compte una part molt 
important que és l’estalvi i la contenció  pressupostària, està elaborat obeint una política clara 
d’estalvi malgrat la manca de finançament que patim els Ajuntaments, s’ha fet un gran esforç 
inversor i per això no s’ha incrementat excessivament la pressió fiscal sobre els ciutadans, cal 
recordar que les ordenances municipals van augmentar un 3%. Un altre aspecte molt important 
que s’ha tingut en compte en l’elaboració d’aquest pressupost és la consecució de nous ingressos  
I aquesta ha estat una feina rellevant i està previst que durant l’any 2005 es convoquin nous 
concursos per la concessió de diversos serveis.  
Finalment diré que a banda de no tenir una pressió fiscal excessiva i exagerada representa que la 
càrrega financera de l’Ajuntament es va incrementant, però que amb les previsions que tenim pel 
pressupost del 2005, també és veritat que ens queda un marge important tant amb l’aspecte de 
càrrega financera com amb l’aspecte de buscar nous ingressos pel que fa al tema de la pressió 
fiscal, tot i que no és voluntat d’aquest Equip de Govern, incrementar excessivament aquesta 
pressió fiscal, però amb els estudis realitzats per la Xarxa de Municipis de la Diputació de 
Barcelona, el que si ens diu és que en pressió fiscal estem molt per sota de la mitjana de 
municipis semblants al nostre i per tant amb aquesta ratió es considera que tenim bastant marge 
de maniobra. Vull remarcar que hi ha hagut un important treball per part dels Tècnics, per part 
d’Intervenció, per part dels Regidors, per part de l’Equip de Govern, s’ha treballat en comissions 
informatives, i s’ha aconseguit un pressupost realista, per això demano l’aprovació per aquest 
pressupost. 
Torna a intervenir l’Alcaldessa Sra. Montse Gatell per explicar quines són les previsions 
pressupostàries generals de les tres àrees en que és va dividir l’organització de l´Ajuntament, així 
com també quin tant per cent representa del pressupost ordinari. 
Pel PSC el Sr. Ignasi Giménez intervé tot agraint l’acceptació de la votació separada de la 
plantilla respecte del pressupost municipal, manifestem el vot favorable a la plantilla, i alhora fer 
algunes observacions al respecte, per una banda dir que ens hauria agradat que a aquesta 
Plantilla s’hi incorpores la figura d’un gestor o gerent, que hauria dotar de major eficiència i 
eficàcia als recursos municipals.  
Hem observat amb molta preocupació aquest degoteig constant que hi ha de policies municipals 
que obtenen plaça en el nostre municipi, accedeixen a cursos de formació i després marxen per 
altres ofertes laborals; és preocupant  no només en l’aspecte econòmic, sinó també per aquests 
canvis tant immediats de rotació que es produeixen i que no s’acaba de poder donar un servei de 



tanta qualitat com ens agradaria, en tot cas, el Grup Socialista vol instar a l’Equip de Govern 
perquè busqui totes les fórmules que estiguin en les seves mans perquè hi hagi un major 
compromís  en aquest sentit, perquè no passin aquestes situacions,  i instem a que es faci una 
reflexió del perquè està passant això en la Policia Municipal. 
La última observació que també té a veure amb la Policia Municipal, és que al Grup Socialista, 
també ens hagués agradat que en aquesta Plantilla pel 2005, hi hagués hagut la figura d’un  
Inspector de Policia, ja que hi ha hagut una renúncia per part del mosso d’esquadra que 
coordinava totes les tasques de la Regidoria de Seguretat Ciutadana. El model observat en la 
Plantilla és la figura de dos Sergents, però tal i com he dit, trobem en falta la figura d’un Inspector, 
ja que en la Llei del Parlament de  Catalunya quan és parla del cap del Cos de la Policia Municipal 
parla que ha de ser com a mínim de l’Escala Executiva, i aquest ha de tenir la qualificació 
d’Inspector.  
Per acabar repeteixo que el vot a la plantilla serà favorable i així mostrar confiança en tots els 
tècnics municipals i també en tots els treballadors i treballadores municipals, i que d’alguna 
manera serveixi com a reconeixement per la tasca que estan duent a terme. 
Continua pel PSC la Sra. Rosa Massot  tot dient que han observat un canvi en l’Equip de Govern, 
quan en la preparació de les ordenances,  hi havia unes ganes molt grans d’arribar a consens i a 
acords en el màxim de qüestions possibles, i es va notar en les reunions, en les acceptacions de 
propostes, en les esmenes presentades; ara ens trobem amb un Equip de Govern que, davant les 
nostres propostes de modificació de determinades partides, ni tant sols ens contesten. Recordo 
que l’any passat la primera cosa que vam proposar va ser incrementar la partida d’ingressos en 
mig milió d’euros, en aquells moments la resposta va ser que fèiem demagògia, ara el temps ens 
ha donat la raó, el ingressos no han arribar a la quantitat que demanàvem, sinó que han 
sobrepassat la previsió. Pel 2005 hem estat bastant més modestos, desprès d’estudiar 
detingudament el pressupost d’ingressos hem vist que s’està fent realitat allò que tant havíem 
pronosticat, ens trobem amb un pressupost tensionat, on els ingressos estan calculats gairebé al 
cèntim, és adir s’han calculat uns ingressos que, en alguns casos estan sobre valorats, i podem 
arribar a final de l’any 2005 amb uns ingressos per sota de les previsions, amb uns ingressos que 
no seran suficients per fer front a les despeses compromeses, podem acabar l’any amb dèficit, i 
no passaria res si això servis per donar un bon servei a la Vila, fins i tot hi podríem estar d’acord. 
Però el que ens preocupa és que pensant en retallar les despeses se n’han deixat a fora algunes 
que, pensem que són imprescindibles, tornem al que diem sempre, Escola Bressol, continuem 
reivindicar-la i ho farem fins que s’aconsegueixi, no entenem com un Equip de Govern que es diu 
progressista consenteix en donar solucions poc socials a l’educació 0 3 anys, no es pot donar una 
subvenció de 2.000 pessetes/mes a pares que ja porten els seus fills a escoles bressol privades, i 
els que no els poden portar?, és greu  si tenim en compte que tenim l’edifici, que la Generalitat 
està en vies de solucionar aquesta mancança i que només caldria posar aquest local a la seva 
disposició. Una altra de les partides que reivindiquem és obrir l’Auditori al cinema mentre no n’hi 
hagi  a l’espai Tolrà. Proposàvem una ampliació del pressupost en el tema d’atenció a la joventut 
amb el programa convivència, ja sé que ens direu que s’ha engegat altres programes, però creiem 
que són insuficients. En la darrera reunió de la comissió  d’anti violència, es va demanar una 
persona de suport als Instituts per la detecció i ajuda a solucionar conflictes socials, una persona 
que treballés d’acord amb el professorat i els membres de la Comunitat educativa, el regidor que 
hi havia en aquell moment ho va trobar correcte però, no ho veiem recollit en el pressupost. En 
quan a Cooperació veiem que s’ha vist incrementada la previsió per aquesta Regidoria, fins i tot 
molt més del que nosaltres havíem proposat, malgrat això ara s’arriba al 0’755% dels ingressos 
propis, però en un principi s’havia quedat que al 2007 s’arribaria a 1%, i amb aquest ritme no crec 
que s’hi arribi.  
En la resta de modificacions que presentaven anaven en aquesta línia, augmentar partides com 
els programes transversals d’infància i joventut, el  de la gent gran, molta formació a les diferents 



Regidories, de cara als funcionaris, de cara a la gent, etc., pensem que com he dit al principi que 
davant de l’augment del capítol II, obres , contractacions, que cal un control acurat de com es 
porten a terme, cal controlar a fons si les empreses que treballen per l’Ajuntament fan la seva 
feina i sobretot, si la fan bé, tornarem a parlar de la figura d’un gestor, la feina del qual sigui fer el 
seguiment de tot el que fan aquestes empreses, una persona dedicada a fer que es compleixin 
tots aquests contractes. 
Finalment recordar-li al Sr. Permanyer que va dir que per l’any 2005 hi hauria pressupostos 
participatius, i no n’hem sentit a parlar més, també dir-li  que en la lectura de totes les Regidories 
ha fet el tant per cent d’aquest any sense comparatius amb any passat. 
També pel PSC el Sr. Pepe González intervé per parlar del pressupost d’inversions, i en destaca 
que el pressupost ordinari és el que financia l’activitat quotidiana de l’Ajuntament i del seu bon ús 
és la mida del nivell de servei que l’Ajuntament dona als ciutadans. El pressupost d’inversions 
parla més de projectes de futur. Pensem que aquest any Castellar ha estat un municipi atípic, 
aprovem un pressupost l’any 2004 amb una quantitat considerable d’inversions, i que fins i tot se 
n’han incorporat més, via ampliació de partides i que l’Equip de Govern ha estat incapaç de posar 
en pràctica. Si donem un cop d’ull al document que se’ns va entregar el mes de novembre sobre 
l’estat d’execució dels pressupostos de despesa, podem comprovar que s’ha executat menys del 
30 per cent de la previsió definitiva, és a dir en 11 mesos i mig només el 30% del pressupost ha 
estat capaç de gastar. I això fent una lectura generosa, ja que els dos milions llargs invertits en la 
Plaça Major no deixa de ser un apunt comptable sense plasmació en obra. Si tenim en compte 
que 3’17 milions procedeixen del pressupost de l’any passat més el de la plaça Major, gairebé 
podríem afirmar que el pressupost inicial de 8’5 milions d’euros i les successives modificacions 
pressupostàries, estan pràcticament inèdit.  
Recordo l’anterior Alcalde presentant el pla d’acció 2004-2007, 40 milions d’inversions pròpia més 
17 milions d’inversió externa, etc... , però al ritme actual i tal com anem potser caldria tenir un pla 
a 30 anys per poder donar sortida a totes les previsions. 
Tot analitzant alguns dels projectes dir que: 
- sobre la revisió del Pla General, va ser un dels estàndards de la campanya electoral de 
Convergència i Unió i un dels exemples d’imprescindible consens. Sembla que s’ha iniciat un 
estudi i que ja no és un tema tant prioritari. Utilitzo aquest projecte com a exemple del refredament 
que veiem i per recordar la nostra idea de consens, que és de participació des del començament 
en tot el procés.      
- sobre la Plaça Major, he tingut curiositat per saber des de quant estem en aquest procés de la 
Plaça Major, per fer-me una idea de fins quan pot durar, revisant les Cases de la Vila, he trobat 
algunes anotacions que deien; pressupost aproximat de les obres 10.000.000 €, durada de les 
obres, 24 mesos. El pressupost d’aquest ja puja a 15.376.150,60 €, confio que les previsions del 
cost total per aquestes obres no augment i un 50 per cent cada any. De totes maneres aquestes 
xifres, com l’aportació definitiva de l’Ajuntament a les obres, que ha variat en funció d’aquestes 
quantitats i que ara és molt més de la previsió inicial, es tant poc creïble com l’anterior.   
Continuant amb la informació del Casa de la Vila, també hi he trobat , un calendari que marcava: 
presentació del projecte desembre 2002, ara fa dos anys, cosa que s’ha complert, a continuació  
deia enderroc de les naus abril 2003, durada de l’obra des d’abril 2003 a l’estiu de 2005, això vol 
dir que d’aquí  5 mesos acabem, jo crec que tindrem  molta sort si comencem les obres abans del 
termini previst per acabar-les. I una altra cosa per acabar amb el tema de la plaça, el pressupost 
del 2004 després de les ampliacions és de 7,33 milions, als que hi hem de sumar els 2’6 milions 
del pressupost del 2005, és a dir pràcticament  10 milions € que es suposa que s’haurien 
d’executar l’any 2005.  
- Passarem a un altre projecte, la finalització del projecte Espai Tolrà, aquest any 2004 només 
s’ha gastat la meitat del pressupostat per aquest any, en el pla d’acció aquest projecte costava 
500.000 €, la meitat dels quals pagàvem els concessionaris, ara s’ha rebaixat a  450.000 €, però 



ara ho paga tot l’Ajuntament. Però a part d’això, que passa amb la resta del projecte, on està la 
comitiva d’interessats en la construcció d’hotels i cinemes, encara és real la construcció d’un 
aparcament soterrat a l’espai Tolrà?. 
- Polígon de Can Bages, com tots sabem és una inversió privada que es fa per iniciativa privada, 
en el que l’Ajuntament va ha remolc, amb el que podem dir que el 4.300.000 anuals que es 
preveuen en el pressupost, infla d’una forma artificial la xifra d’inversions.  Demanem si la venda 
dels terrenys de Can Bages serviran per finançar part de les obres de la Plaça Major, tal i com 
estava previst en un principi.     
- També ens preocupa que en cap lloc es contempla el finançament de la rotonda de la connexió 
a la carretera.   
- Pla director enllumenat públic, és un pla de 4 anys de 200.000 € any, el novembre de 2004 
s’havia executar el 7’5 % del pressupost del primer any, a aquest ritme el PAM hauria de tenir 20 
anys per acabar-lo.   
- Contenidors soterrats, pla de 4 anys 170.000 €, previst pel 2004 40.000 €, executat 0. 
- Torrent de Colobrers, malgrat que és un conveni que ja es reben els diners, 2.500 € any, les 
actuacions fetes són 0.  
- Pla de sensibilitat, 90.000 € de previsió per l’any 2004, executat 0. 
- Pla integrat de remodelació del Racó, pressupost 1.800.000 €, pendent d’execució 1.800.000 €, 
és a dir tot.  
- Franges perimetrals, des dels grans incendis ja ha passat un any i mig, tot just ara surten les 
cartes als veïns que han de pagar la realització de les franges.  
- Can Turuguet, era el projecte estrella, qual ho va comprar l’Ajuntament l’any 2002, semblava que 
seria la solució a tots els problemes artístics de Castellar, però la veritat és que els 300.000 € 
inicial és van quedar en 200.000 €, i al final s’han gastat 40.000 € i el projecte ha desaparegut per 
aquest any 2005.  
Podríem continuar amb més projectes, però el resultat serà el mateix, pel que fa a les inversions.   
Per acabar destacar una ampliació presentada de 60.000 € per l’ampliació dels vestuaris i altres 
serveis que el Club Atlètic Castellar reivindica per les pistes d’atletisme, crec que és de justícia 
donar resposta positiva a aquesta reivindicació i més tenint en compte l’excedent generat per les 
noves no executades.  
En el Pla d’Acció és contempla una inversió externa de 9.600.000€  per habitatge públic, 2005-
207, cal pensar en quins seran els terrenys que es posaran a disposició de la Generalitat, sense 
ser que sinó es fa una revisió del pla general no hi ha terrenys. 
En definitiva, un té la impressió que a nivell  d’inversions l’any 2004 ha estat un any pràcticament 
perdut, desprès de veure l’eficàcia en l’execució del pressupost del 2004, tenim molt poca 
credibilitat en que es pugui fer en el pressupost del 2205, una de dues, o el pla d’acció 2004-2007  
el pressupost era una carta al Reis, o l’Equip de govern ha estat incapaç de gestionar el 
pressupost d’inversions. Dona la impressió que en aquests moments no hi ha direcció política en 
l’Ajuntament, que ningú té una visió global de la gestió municipal. Malgrat tot el grup socialista 
continua oferint la seva col·laboració i la seva voluntat de consens de tots els temes que 
condicionen el  futur de Castellar. 
Intervé el Sr. Xavier Garcia  d’ICV-EPM, per dir en primer lloc i pel que fa a la plantilla, tal i com ja 
vàrem manifestar es necessari la creació d’una Unitat de Rendes, i precisament això no està 
contemplat en la plantilla, amb això vull dir que el grup que represento no troba la plantilla 
adequada a les necessitats reals que té aquest municipi.  
Seguin en la mateixa línia engegada l’any passat , veiem que el pressupost que es presenta, és 
un pressupost quantitatiu, econòmic i financer, però un pressupost polític que és el que realment 
interessa al poble, no sabem que és el que farà cada Regidoria amb els seus diners, ni molt 
menys el que farà cada Àrea, cal tenir uns pressupostos més de contingut polític i uns 
pressupostos més socials, on el ciutadà els pugui llegir, pugi identificar i saber que realment que 



és el que l’Ajuntament vol fer, i així poder fer un seguiment per veure si es compleixen els 
objectius, i si més no poder demanar explicacions.    
Remarquem la mancança del que podríem dir aquests pressuposts de més contingut polític i 
social. 
Respecte a inversions m’agradaria fer esmena al que aquí es ven com el fet de no aplicar 
contribucions especials per finançar les inversions, com una gran funció política i de gestió, 
mentre que és tot al contrari,  ja que no aplicar contribucions especials a on es puguin aplicar és 
d’injustícia social i contributiva,  ja que es fa que una minoria se’n benefici de l’esforç econòmic  i 
tributari de la majoria.  
S’obra un torn de repliques amb  la Sra. Alcaldessa  i respon a la intervenció del Sr. García dient 
que sobre les contribucions especials, s’entén el concepte que ens vol transmetre  de la injustícia 
social que significa que tots paguin el bé d’uns pocs, però això passa  gaire bé amb tots els 
serveis que l’Administració Pública posa a disposició dels ciutadans. En tot cas aquest Equip de 
govern entén les contribucions especials com aquelles contribucions que s’han d’executar en el 
moment de fer una actuació que no es pot fer d’una altra manera, o que han estat causats per 
algun greuge i que han de pagar el propis veïns que se’n beneficiaran. Tal i com he dit, entenem 
el concepte que ens ha volgut transmetre el regidor Sr. García, però és una línia política i la línia 
política respecte a les contribucions especials d’aquest Equip de govern, és no gravar a cap 
ciutadà en contribucions especials sempre que es pugui evitar. 
Pel que fa a l’explicació del pressupost, l’Equip de govern en l’acta de valoració del pla d’acció 
municipal explicarem també, de la manera més entenedora possible, quines són les propostes de 
l’Equip de govern, als ciutadans que vulguin assistir a aquest acte públic, de tota manera la 
concreció de les partides estan en el pla d’acció, on es redacta totes les disposicions d’aquest 
Equip de govern.  
Pel que fa a la plantilla faré referència a que hi ha un primer pas per crear una Unitat de Rendes, 
amb la inspecció de tributs actualment. 
Sobre la intervenció del Partit Socialista, primer pel que fa a la plantilla i sobre la demanda de la 
incorporació d’un gestor, la resposta és que no ja que intentem governar políticament els polítics i 
tècnicament els tècnics fer la seva feina, creiem que tenim una plantilla que està prou ben 
dimensionada com per poder gestionar tot el que es fa des de l’Ajuntament sense la incorporació 
d’aquesta figura que el que faria és augmentar molt considerablement la despesa de personal. 
Respecte a la policia local dir que  consta de 31 persones, i que en molts casos els servei que ha 
donat la policia local ha estat definitiu per solucionar certs conflictes en el municipi. Pel que fa a 
l’Inspector de la Policia i a la renúncia del mosso d’esquadra que estava en comissió de serveis, 
nosaltres hem rebut un organigrama de màxims del que hauria de ser la Policia Local de 
Castellar, tenint en compte que Castellar aviat serà un municipi de més de 20.000 habitants, en 
aquest organigrama evidentment s’hi té en compte un Inspector, Sots Inspector, dos Sergents, 6 
Caporals i la resta agents, ara el que fem és un primer pas i per suposat la nostra opció primera 
és augmentar el òrgans de comandament de la policia per sota, ja arribarem a tenir aquests 
càrrecs, i sobre el mosso d’esquadra que estava en comissió de servis, per motius personals ha 
renunciat a la plaça.         
Sobre la intervenció feta en el pressupost ordinari val a dir que la manca de voluntat i consens que 
la Regidora Rosa Massot diu que no  ha vist, no es cert, des d’un inici vam proposar una comissió 
d’informativa abans de l’obligatòria, vam excedir a la petició de PSC d’ajornar aquest Ple, per tal 
que es grup de l’oposició poguessin treballar més aquest document i alhora també conjuntament, 
amb això no es demostra poc interès. Per suposat és molt difícil consensuar un pressupost  entre 
l’oposició i l’Equip de Govern, no és el mateix consensuar les ordenances fiscals que el 
pressupost.   
No creiem que aquest sigui un pressupost tensionat, es més bé un pressupost ajustat a la realitat, 
tant pel que fa als ingressos com pel que fa a les despeses, i aquesta voluntat de contenció de la 



despesa, i per suposat que estem d’acord en que no passa res l’any que tanquem l’exercici amb 
dèficit.       
Sobre les inversions i concretament del Pla d’Acció Municipal, es que contemplava una sèrie 
d’accions determinades, i la inclusió d’inversions en el pressupost sembla que ha propiciat algun 
desgavell alhora de comentar els pressupostos. L’Equip de Govern creu que serà capaç de 
realitzar les inversions que té previstes. 
Tal i com, l’Equip de Govern ha treballat i presentat el pressupost per al 2005, entenem que 
qualsevol increment o rebaixa en una o altra partida són fàcilment justificables, per tant hauríem 
de dir a totes les partides que el partit dels socialistes ens proposa una alça un si rotund i a les 
baixes que proposa per tal de compensar el pressupost entenem un no rotund, ja que el que ens 
proposen és alterar o rebaixar també els objectius que ens hem marcat. No és la nostra voluntat 
discutir les partides proposades com esmenables una per una, ni parlar en cap cas de 5.000, 
2.500, 1000 €, amunt o avall, en una partida o en una altra. Partim de la base que a tots, governi 
qui governi, ens agradaria tenir més diners i poder fer més coses i fer-les millor, però és només un 
luxe de l’oposició fer un discurs més o menys partidista pel que fa a un àmbit determinat de 
l’Administració, en aquest cas posant l’accent, com és habitual , en les polítiques socials, qui 
governa ha de procurar el servei en tots els àmbits: com clavegueres, franges perimetrals, 
electricitats, assegurances, i tant d’altres, només per posar algun exemple, amb això no volem dir 
que ens sembli que les propostes del PSC no observi aquests aspectes, però si que posen accent 
gairebé exclusivament en les polítiques socials, i aquest discurs és molt rendible, sobretot 
políticament,  però nosaltres, l’Equip de Govern hem de tenir els peus a terra. 
Tot fent un anàlisi general de les propostes del PSC, en destacarem tres aspectes principals, per 
tal de justificar la nostra decisió. El PSC proposa un augment general del pressupost de despeses 
de 107.750€, repartits en 15 partides, i per tal de justificar-ho proposa un augment de 134.750 € 
en el pressupost d’ingressos, encara que aquest augment dels ingressos no està justificat. 
Nosaltres hem fet una previsió dels ingressos ajustada a la realitat que es preveu, per tant és 
injustificable, segons la nostra opinió, aquest augment,  els diferents augments en les despeses 
tampoc estan justificats.  
Evidentment que sempre és podran fer més coses, però l’Equip de Govern ha previst la despesa 
del que es farà aquest 2005, i aquesta despesa són 93.000 €, la mateixa argumentació serveis 
per la majoria de propostes. Per altra banda, proposen reduccions en el Pla Estratègic, i en altres 
subvencions i ajuts de Benestar Social, perquè treuen d’aquesta partida els ajuts que donem a les 
famílies escolaritzats de 0 a 3 anys   i destinen aquests 70.000 € a la construcció d’una Escola 
Bressol pública. Aquest és un punt en el que val la pena aturar-nos; aquest Equip de Govern no 
diu ara, ni dirà mai que no a la possibilitat de tenir Escoles Bressol públiques, en el municipi, de 
fet, i segons converses mantingudes, ha manifestat al Govern del país, el seu interès, de 
l’Ajuntament de Castellar, de comptar-se entre els municipis que rebin subvencions per a la 
creació de places públiques de 0 a 3 anys, la Generalitat encara no ha començat a desenvolupar 
aquest Pla d’ajuts i per tal l’Ajuntament de Castellar no pot assumir sol la construcció d’una 
escola. Mentrestant el nostre interès és el d’ajudar a les famílies en l’escolarització dels nens, 
completant amb l’ajut municipal els ajuts que les famílies reben tant de l’Estat Espanyol, com de la 
Generalitat de Catalunya. Està clar que amb l’ajut que dóna l’Ajuntament de Castellar, gairebé no 
es paga res, el que hem dit moltes vegades. És que aquest ajut completa els ajuts que ja reben 
les famílies, i amb les tres si que gairebé és paga la mensualitat.  
Més curioses resulten les esmenes a les inversions, segons propostes del Partit Socialista, a la 
reforma de la Plaça Major, hauríem de destinar en lloc de 2.500.000 €, 1.000 €, no ens queda 
gaire clara aquesta destinació.  
Vull incidir en el pla d’accessibilitat que, s’executà en la remodelació de carrers i en la remodelació 
d’elements de la via pública,  de fet amb les subvencions que rebem per l’eliminació de barreres 
arquitectòniques, es destinen a la remodelació de carrers, ja que cada cop que és fa una 



remodelació, s’eliminen aquestes barreres, per tant no és cert que no executem el pla 
d’accessibilitat.  
No farem cap esment a aquestes inversions que proposen un augment de 5.000 €, per exemple 
sobre 250.000 €.  
Les inversions que l’Equip de govern proposa, segueixen el descrit al Pla d’Acció. Esment apart 
per raons obviés, vol la proposta del Partit dels Socialistes d’incloure les inversions 60.000 € per 
l’ampliació dels vestuaris de les pistes d’atletisme, que no es poden desvincular del Club Atlètic 
Castellar, que és una entitat que fins manté unes excel·lents relacions amb aquest Ajuntament, i 
que en el seu moment va aconseguir gaudir d’unes instal.lacions esportives de més qualitat de 
Castellar i de la Comarca, i amb qui segons les converses mantingudes amb les entitats, la 
Regidoria d’Esports ha marcat unes prioritats d’inversions en aquestes instal·lacions, i que 
aquestes prioritats  consensuades amb el Club, no contemplen per a l’any 2005, l’ampliació dels 
vestuaris, i val a dir que amb aquesta proposta seria afavorir una entitat per sobre de les altres, ja 
que fins avui el CAC gaudeix d’uns instal.lacions exemplars,  hi ha altres entitats que tot just han 
assolit els mínim que necessiten per desenvolupar la seva activitat. Nosaltres hem de mirar per 
tots i no podem observar puntualment les necessitats o reivindicacions d’una entitat o una altra, 
sinó que ho hem de fer globalment, segons les necessitats i segons les disponibilitats 
pressupostàries de l’Ajuntament. 
Per concloure, segons les darreres converses amb el Club Atlètic Castellar, donada la seva 
reivindicació certa de la necessitat d’ampliar els vestuaris, la resposta de l’Ajuntament ha estat 
positiva, encara que el Club ha prioritzat altres inversions com: el mobiliari urbà, senyalització i 
adequació d’un bar. Jo mateixa he parlat en una reunió, en el darrer acte que vaig assistir, fa 
poques setmanes. No sabem si aquesta proposta del PSC respon a una voluntat expressa del 
Club i per això pregunto: fa el PSC aquesta proposta a instàncies del Club Atlètic Castellar? Si és 
així, estenem que hi ha hagut un malentès o bé el CAC contempla la possibilitat de seguir les 
seves relacions amb l’Ajuntament a través d’un grup de l’oposició?. En aquest cas, es mantindrà 
una reunió amb el Club per tal d’aclarir aquesta situació i que manifesti la voluntat de tenir el PSC 
o qualsevol altre grup com a portaveu. Ens asseurem amb el Club, i si manifesta la necessitat de 
tenir uns vestuaris més grans, s’haurà d’esborrar el llistat consensuat i posarem el que ens diguin 
aquell moment, malgrat que aquesta situació personal és desagradable, d’ingerència de les 
relacions amb les entitats del municipi. 
Arrel de tots aquests motius exposats rebutgem globalment les esmenes al pressupost presentat 
pel Partit dels Socialistes de Catalunya. 
El regidor d’Hisenda Sr. Jordi Permanyer per ERC, intervé per fer aclariments al respecte de les 
intervencions fetes: 
- Departament de Rendes, és un inici i entenem que un primer pas, i estarà ben dimensionada, 
entre altres coses, perquè tenim plena confiança amb el personal que composarà aquesta unitat 
de rendes, i és un bon començament. 
- S’ha parlat del pressupost per programes i amb uns objectius clars i que es puguin valorar; el 
pressupost d’aquest any, i pel que fa a Sanitat i Benestar Social, hi ha un deglós per programes, 
passà a llegir-los. 
- Es pot fer un seguiment acurat de com s’han desenvolupat aquests programes i s’han 
aconseguit o no els objectius preestablerts, el Consell Sociosanitari, on anualment és fa una 
revisió d’aquests programes. 
- Pel que fa als pressupostos participatius, diré que s’ha començat un pla per engegar els 
pressupostos participatius, és un tema que s’hi està treballant, i volem que un cop es posi en 
marxa, saber per on anar. 
- Continuant amb alguns temes no contestats del PSC, incidir en el tema de consens, ja s’ha 
remarcar l’endarreriment d’aquest Ple, s’han fet varies comissions informatives, també s’ha 
facilitat tota la informació possible, la voluntat hi és.  



- Sobre les inversions sense executar, estan executades menys del 30%, però la valoració cal fer-
la al final del Pla, una valoració mai es pot fer en un principi, és un procés llarg i complexa, estem 
parlant d’un PAM 2004-2007.    
- Respecte a l’aparcament de camions, teníem una proposta que continuem treballant amb la 
Cambra de Comerç i conjuntament amb el sector dels transportistes, de les converses amb la 
Generalitat , potser que finalment aquest aparcament l’acabi finançant tot la Generalitat.    
El Sr. Ignasi Giménez  pel PSC intervé tot referint-se a la Policia Local que amb els torns de 
rotació permanent i constant, si més no, es difícil d’oferir el servei a la màxima qualitat que és el 
que és mereix els ciutadans i ciutadanes d’aquest municipi. I També constatar que estem a favor 
que s’incrementi la plantilla de la Policia Municipal.  
Pren la paraula la Sra. Rosa Massot   pel PSC, tot referint-se a la resposta donada per la Sra. 
Alcaldessa es parla d’ingerència per part nostre en les relacions entre els ciutadans i l’Ajuntament, 
això vol dir que cap entitat pot parlar amb nosaltres? Això es ingerir dins de la vostra relació amb 
ells?. Penso que les relacions normals amb qualsevol persona o entitat  han de ser naturals, 
normals, i s’han de veure així, sinó seria una situació antidemocràtica, hem de tenir paraula i 
alhora poder parlar amb tothom. 
Tornant al pressupost comenta que les esmenes que s’han comentat avui en aquest Ple, i 
l’endarreriment d’aquest Ple ha estat per manca de temps per tenir tot el material per poder fer les 
esmenes i poder-les discutir.  
No hem tocat cap de les partides del dia a dia, ja que sabem el que és, i no és pot deixar, en tot 
cas el que si que hem fet és traspassar diners d’una partida a una altra o fer una mica d’augment 
pels ingressos.  
Per acabar no demanem una escola bressol nova, només que s’aprofiti un espai que ja és 
municipal i que havia estat públic i municipal i tornar-la a reconvertir en municipal.    
També pel PSC el Sr. Pepe González, intervé per deixar constància que la preocupació que 
manifesten és per Castellar. La no acceptació de les esmenes no ha estat sorpresa, donat que 
abans de l’inici d’aquest Ple ja ho sabíem. Només demanem una resposta similar, perquè no  
enteneu les esmenes, és perquè no l’hem parlat. El Grup Socialista els vostres documents si els 
estudiem, i fem les preguntes al respecte del que no entenem. Teniu vosaltres el més mínim 
interès pel que volen dir les esmenes nostres, no!, i això s’ha demostrat, que per vosaltres 
aquestes esmenes tenien cap interès.  
Un tema puntual que ha sortit i que és el del CAC, això es va dir públicament en un acte on hi 
havia gent que avui està aquí.        
El Grup Socialista vol parlar amb totes les entitats, i amb el mateix dret que l’Equip de Govern.  
Per acabar incidint en el pressupost d’inversions, ja sabem que és un pla de quatre anys, però si 
la situació fos a l’inrevés, amb la poca despesa d’aquest any, vosaltres també ens feriu-ho el 
mateix advertiment.  Per això la reducció a 1.000 € en la Plaça Major, és perquè a hi ha 8.000.000 
€ d’aquest any que no s’han gastat.  Les esmenes que presentem sempre són obertes i per 
consensuar-les i per acordar-les. Per això la majoria de les nostres esmenes tenen aquest sentit.  
Per descomptar que al final d’aquest quatre anys farem una valoració, però val a dir que l’any      
que ve en farem una altra i successivament., perquè malament faríem si no fem aquestes coses.     
El Sr. Xavier Garcia  d’ICV-EPM insisteix en el pressupost ja que una cosa és que es presenti un 
llistat de números i s’anomeni pressupost funcional o pressupost per programes, però no és 
entenedor, en cap moment és poden entendre els objectius, quina part del Pla d’Actuació 
Municipal es pensa executar, i que es pretén aconseguir amb aquests diners, cal saber la seva 
destinació. Evidentment que no es necessari tot el programa, però si una referència i una 
indicació.    
I per acabar vull referir-me a les contribucions especials, aquest és el gran tema dels municipis, és 
a dir no confonguem el benefici que una persona té perquè es fa una obra pública, amb el benefici 
que té perquè gaudeix d’un servei públic, són dues coses totalment diferents, tenim unes 



disposicions legals que permeten als municipis, de en cas de fer una obra pública que benefici 
d’alguna manera els interessos privats, té potestat l’Equip de govern per utilitzar aquesta 
normativa per ingressar uns diners. Evidentment que les contribucions públiques ningú les vol, 
però és cert que el fet de no aplicar-les genera aquesta injustícia social, l’Ajuntament deixa de 
cobrar uns ingressos i per tant té menys possibilitats en fer altres coses. 
La Sra. Alcaldessa torna a intervenir tot dient que és obvi que en la presentació d’uns 
pressupostos. Aquest està prou especificat per programes, la valoració que és fa,  
pressupostàriament quina assignació s’hi dona,  i en un altre document hi ha l’explicació tècnica i 
quins són els objectius, la valoració etc.. d’un pla programa, projecte o acció concreta en 
qualsevol dels àmbits que contemplen els pressupostos. 
Tot contestant a la Sra. Rosa Massot diu que es ratifica en l’exposició feta al respecte dels 
vestidors de les pistes, ha estat una resposta meditada. En cap moment s’ha dit que ni un regidor 
ni grup polític no pugui parlar amb una entitat. Tot recordant l’anterior intervenció insistir en la 
pregunta feta, si el Grup Socialista feia la proposta en nom del Club Atlètic Castellar, essent la 
resposta que sí, i això vol dir que hi ha unes converses paral·leles. Nosaltres tenim una llista de 
prioritats per fer inversions en les pistes d’atletisme, i ara el PSC ens en proposa unes altres. En 
cap moment l’Equip de govern ha dit que no farà l’ampliació d’aquests vestuaris, però arran de la 
proposta del Partit Socialista, ha de dir públicament que no les farà ara les inversions així 
demanades d’una entitat determinada de Castellar, i per això aquesta explicació.  
Pel PSC el Sr. Pepe González  demana la paraula per recriminar a l’Alcaldessa el to utilitzat en la 
seva intervenció, que l’ha sonat amenaçador. Si la intenció de la pregunta és per si el CAC ha 
escrit l’esmena, diré que no, la proposta és del Grup Socialista en funció d’una necessitat que 
hem sentit.     
Tal i com s’ha acordat s’inicia la votació separada: 
VOTACIÓ DE LA PLANTILLA: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   QUINZE           (15) dels regidors de CiU, ERC, PSC  
             Vots en contra  :   UN                    (  1) del regidor d’ICV-EPM.    
                        Abstencions     :   CAP                  (  0)   
   
 
VOTACIÓ DELS PRESSUPOSTOS : FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   DEU                (10) dels regidors de CiU i ERC  
             Vots en contra  :   SIS                  (  6)  dels regidors del PSC i ICV-EPM   
                        Abstencions     :   CAP                 (  0)   
   
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent un quart d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari, 
amb el vist-i-plau de la Sra. Alcaldessa. 


